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ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 20.03.2025, în şedinţa ordinară a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr. 39 din 12.03.2025, ora 08.00 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr 

de 10 consilieri din 10 convocaţi prin Dispoziţia primarului. În sală sunt prezenţi cetăţeni 

ai comunei Leorda care şi-au manifestat interesul de a participa la şedinţa de consiliu şi 

anume dl. Prodan Cătălin, Baltariu Ioan-Stelian. Materialele înscrise pe ordinea de zi au 

fost comunicate consilierilor locali în format electronic şi pe suport hârtie. 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

La şedinţă participă şi domnul prefect Nechifor Dan, împreună cu echipa tehnică. Dl. 

primar anunţă prezenţa domnului prefect şi îi urează bun venit. Se procedează la 

continuarea  

 

 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

1. Aprobare proces-verbal al şedinţei ordinare din 28.02.2025 

2. Proiect de hotărâre privind încetare contract de închiriere pajişti permanente şi 

încheiere act adiţional la contract de închiriere nr. 14 din 10.05.2024 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local, a bugetului activităților 

finanțate integral sau parțial din venituri proprii și a programului de investiții al 

comunei Leorda pe anul 2025 

4. Diverse 
 

 

Se supune la vot ordinea de zi, care este aprobată cu un număr de 10 voturi din 10 

consilieri prezenți. Predă conducerea preşedintelui de şedinţă-dl. Maloş Valerian. 

Dl. Maloş Valerian - dă citire unor aliniate ale unui articol din Regulamentul de 

organizare şi funcţionare a Cosiliului Local, cu privire la filmarea şi transmiterea 

şedinţelor de consiliu. Acest lucru se face doar de persoane acreditate de consiliu şi cu 

acordul acestuia. 

Dl. prefect - am citit şi eu acest Regulament, care a fost aprobat de dumneavoastră. 

Totodată în Codul administrativ, se prevede că accesul publicului şi al prefectului sau 

preşedintele Consiliului Judeţean se face în aceleaşi condiţii. Odată ce şedinţele sunt 

publice, înseamnă că şi informaţiile sunt publice. Accesul presei nu se poate interzice 

accesul presei. Sunt de acordul cu o parte din cele spuse de dl. preşedinte, legat de 

acreditarea persoanelor din presă care vor să vină să filmeze şedinţa. 
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Dl. primar - nimeni nu a interzis prefectului, preşedintelui de Consiliu sau deputaţi şi 

senatori, inclusiv publicului. Nu s-a interzis nimănui accesul la şedinţe. Aici este vorba 

despre filmarea şedinţelor de consiliu. Ne dorim să le înregistrăm şi să le punem pe site-ul 

primăriei, dacă există cineva care doreţte să le urmărească. Dar nu este corect ca filmarea 

să se facă de oricine şi şedinţa să devină circ. Apoi se pun pe TikTok sau Facebook 

imagini scoase din context şi apoi toţi sunt bălăcăriţi şi comentaţi. Consiliul local aprobă 

filmarea acestora şi punerea lor pe site-ul primăriei. Am ajuns comuna Leorda subiect de 

discuţii şi asociată cu numele dlui. Baltariu. Aici se întâmplă numai lucruri rele şi nimic 

nu este bun sau nu s-a făcut nimic în această comună. 

Dl. Grădinaru - dacă s-ar filma şi s-ar transmite online, nimeni nu ar mai avea nimic 

de obiectat. 

Dl. secretar - din punctul meu de vedere Regulamentul este în vigoare, nu a fost 

atacat în contencios şi trebui respectat. Acesta produce efecte. Vă rog să nu confundăm 

caracterul public al şedinţelor de consiliu local cu publicitatea acestora. Nicăieri, nu scrie 

că sunt obligat să transmit live, domnilor consilieri. Tot ce se emană de către acest 

consiliu local se publică pe site-ul primăriei şi se comunică către prefectură. Persoanele 

participante la şedinţele de consiliu au dreptul al propria imagine. 

Dl. primar - în 13 ani de activitate ca primar, nici o persoană cu handicap nu a 

transmis vreo solicitare cum că ar vrea să vadă şedinţele de consiliu din fotoliu de acasă, 

cum spune dl. Grădinaru. Dacă ar fi cerut, vă asigur că se găsea o soluţie. Se doreşte 

transformarea şedinţelor de consiliu în circ, ăsta este adevărul şi nu pot fi de acord cu aşa 

ceva. Inclusiv astăzi chiar. În şedinţe se dezbate bunul mers al comunităţii. 

Am fost reclamat la toate instituţiile statului, aici mă adresez dlui. Grădinaru, şi nici 

un leu nu ne-a fost imputat. Toate au fost clasate şi nu s-a confirmat nimic din cele 

reclamate. Sunt mândru de ce s-a realizat aici şi aceste asociaţii cărora le pasă, cu 

ghilimele de rigoare, ar trebui să arate care este Leorda. Cum a fost şi cum arată acum. 

Dl. Grădinaru - ar trebui să reflectaţi la cele spuse. Aşi menţiona aici Hotărârea nr 

20. Instanţa a eliminat un paragraf care nu trebuia introdus. Am contestat inclusiv 

Regulamentul din acel an. Întradevăr, aici prima instanţă mi-a respins acţiunea. Ar fi 

trebuit să merg mai departe dar am zis că nu are rost. Filmaţi dumneavoastră şedinţele, 

postaţi-le şi nimeni nu ar avea nimic de spus. 

Dl. primar - dl. Baltariu nu poate filma această şedinţă. Poate participa la şedinţă dar 

fără să filmeze. Vă rog să luaţi act de acest lucru.  

Dl. preşedinte - se supune la vot dacă dl. Baltariu poate fima.  

Se înregistrează 4 voturi pentru şi 6 împotrivă. 

Având în vedere cele votate, i se comunică dlui. Baltariu să înceteze filmarea. 

 

Președintele de ședință prezintă punctul 1 al ordinii de zi: 

 

1. Aprobare proces-verbal al şedinţei ordinare din 28.02.2025 
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Dl. Baltariu - ştiţi prea bine, că am mai spus, procesele verbale sunt întocmite relativ 

în conformitate cu cele spuse de mine. Este în regulă acest proces verbal. 

Se supune la vot procesul-verbal în forma prezentată. 

Se aprobă cu 10 voturi pentru. 

 

Nemaifiind discuții, se trece la punctul 2 al ordinii de zi: 

 

2. Proiect de hotărâre privind încetare contract de închiriere pajişti permanente şi încheiere 

act adiţional la contract de închiriere nr. 14 din 10.05.2024 

 

Dl. primar - prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat la comisii. Avem o 

persoană care renunţă la teren, Ionovici Dumitru şi alta care doreşte să preia suprafaţa, 

având un număr de animale crescut, Ionovici Corneliu. 

Dl. Grădinaru - este în regulă, este conform legii. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată. 

Se aprobă cu 10 voturi pentru. 

 

Nemaifiind discuții, se trece la punctul 3 al ordinii de zi: 

 

 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local, a bugetului activităților 

finanțate integral sau parțial din venituri proprii și a programului de investiții al 

comunei Leorda pe anul 2025 

 

         Dl. primar - prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat la comisii. 

          Bugetul se supune la vot pe capitole şi apoi în totalitate. 

 Dl. Grădinaru - din punctul meu de vedere nu este necesar să-mi fie prezentat pe capitole, 

l-am studiat şi este în regulă. Am identificat la consumul de combustibil, este mai mic ca anul 

trecut. Aşi întreba, consumul de combustibil este prins în foaia de parcus? Se face foaie în fiecare 

dimineaţă? La buldoexcavator, tractor, etc.? 

 Dl. prefect - buldoexcavatorul şi tractorul, sunt la ore de funcţionare, nu au nevoie de foaie 

de parcus.  

 Dl. primar - am cumpărat tractor şi lamă şi zăpada nu a mai venit. 

 Dl. prefect - aceeaşi situaţie este la nivel judeţean. Sunt utilaje care nu au mişcat un 

kilometru şi banii s-au plătit. Sunt plătite pe ore de staţionare. 

 Dl. primar -  în cele 12 ierni nu am avut niciodată contract de dezăpezire cu vreo firmă şi 

Leorda nu a stat niciodată înzăpezită. 
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 Dl. prefect - nu vreau să laud primarii şi vis-a-vi de afirmaţia domnului primar de la 

începutul şedinţei. S-a făcut întradevăr la Leorda, dar marea majoritate au fost bani europeni. 

 Dl. primar - acest sediu este construit din bugetul local, din bani economisiţi de-a lungu 

anilor. 

 Dl. prefect - vă doresc să vă păstraţi la fel ca acum şi la viitoarele şedinţe de consiliu. Am 

participat în teritoriu la şedinţe mai acide şi cu lupte şi discuţii mai aprinse. 

 

 Este invitată doamna Nistor, pentru a prezenta proiectul de buget pentru acest an. 

Dumneaei prezintă fiecare secşiune şi capitolul aferent şi se supune la vot fiecare pe rând.  

 Secţiunile Funcţionare şi dezvoltare. 

 Cap. 51 - 10 voturi pentru. 

 Cap. 54 - 10 voturi pentru. 

 Dl. Grădinaru - poate ar trebui să prindeţi o sumă mai mare aici. 

 Cap. 61 - 10 voturi pentru. 

 Cap. 65 - 10 voturi pentru.  

 Cap. 66 - 10 voturi pentru. 

 Cap. 67 - 10 voturi pentru. 

 Dl. Grădinaru - la baza sportivă puţini bani. Trebuie să ne gândim şi la acest lucru. Să aibă 

unde să bată mingea copii noştri. 

 Cap. 68 - 10 voturi pentru.  

 Cap. 70 - 10 voturi pentru. 

 Cap. 74 - 10 voturi pentru. 

 Cap. 84 - 10 voturi pentru. 

  

 Se supune la vot bugetul per total - se aprobă cu 10 voturi pentru. 

 Se supune la vot bugetul instituţiilor publice - 10 voturi pentru. 

 Dl. Grădinaru - la lista de investiţii, am identificat nişte obiective prinse în listă. Este 

realizare împrejmuire la spaţiul de joacă al Şcolii Primare nr. 3 Dolina. Dacă avem împrejmuită 

şcoala de ce credeţi că ar mai trebui să cheltuim nişte bani? 

 Dl. primar - şcoala funcţionează de la ora 7 până la ora 13.00. După ora 13.00 toate 

instituţiile sunt închise. Aici sunt copii. Au drept să aibă acces la terenul de joacă după? Vom face 

acces separat, supravegheat pentru ca acei copii să poată veni la terenul de joacă. La fel şi la gară. 
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 Dl. Grădinaru - am impresia că ne-am întors la acelaşi proiect pe care l-am dezbătut mai 

demult. Atunci am propus să identificăm terenuri, pe domeniul public unde să amplasăm spaţiile 

de joacă. Nu în curtea şcolii. Acum ce facem? Mai punem nişte bănuţi la risipă. Atunci dacă mă 

ascultaţi, şi aprobaţi atunci, nu mai era nevoie să cheltuim bani acum. Se cheltuie bani aiurea. 

Cum spunea şi dl. prefect, trebuie să cheltuim banii cu chibzuinţă. 

 Dl. primar - spaţiu pentru teren de joacă la Dolina, Gară şi Costineşti nu este decât în zona 

şcolii. Acolo avem terenuri libere. La implementarea unui proiect de investiţii, atâta timp cât 

sursa de venit este mai mică decât valoarea proiectului trebuie să te limitezi. Nu fac gardul şi 

după aia pun balansoare. Nu. Pun balansoare şi apoi fac gardul.  

 Dl. Grădinaru - atunci v-am spus pe tăpşan să facem. La Leorda la fel. Mai sunt terenuri. 

 Dl. primar - pe lângă şcoli mai avem şi grădiniţele. Dacă eu duc terenul de joacă pe tăpşan 

sau mai departe, cum duc acei copii mici să se bucure? Nu pot face terenuri de joacă unde ne taie 

capul. Facem unde este util. 

 Dl. Grădinaru - şi în oraş sunt la fel. Sunt pentru toţi copii, şi cei mici şi sunt şi pentru cei 

mai mari.Dumneavoastră faceţi doar pentru cei mici. Dar cei mai mari? 

 Dl. primar - da, am făcut pentru copii care se joacă şi se bucură de aceste terenuri. Nu 

pentru cei de clasa a -8 - a. Nu cred că le trebuie lor balansoare şi topogane. 

 Dna. Marin - consider că acest lucru este benefic pentru copii. Sunt foarte bune pentru 

copii până la clasa 4-a. Nu cred că cei din clasele 5-8 se duc să se de-a pe topogan. Au alte 

preocupări. 

 Se supune la vot lista de investiţii în forma propusă. 

 Se aprobă cu 10 voturi pentru. 

Nemaifiind discuții, se trece la punctul 4 al ordinii de zi: 

 

3. Diverse 

 

Dl. Grădinaru - am fost întrebat de către cetăţeni şi aşi vrea să-mi răspundeţi dle. 

primar, ca să ştiu ce le spun acestora. Se trage conducta de gaz. De ce unii cetăţeni care 

sunt pe aliniamentul acestei conducte nu au racord la poartă şi alţii da? Sunt care au racord 

unde nu este nimic pe teren şi alţii unde au clădire nu au. 

Dl. primar - nu cred că există aşa ceva. Proiectul este pentru toţi cetăţenii comunei, 

nu pentru societăţi comerciale momentan. La casele în nelocuite, în paragină, nu vreau să 

devin subiect în presă. Unde este o colibă şi în colibă locuieşte cineva, v-a avea 

branşament. Unde este casă şi nu locuieşte nimeni nu v-a rămâne branşament. Mai avem o 

situaţie unde ne-am dus să punem gaz şi nu ne-a primit. Se lucra la subtraversare şi a venit  

Dl. Grădinaru - vă rog să numiţi persoana. 
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Dl. primar - se ştie foarte bine cine este. Se lucra la subtraversare şi a venit şi a spus 

că la mine nu puneţi, am altă soluţie. 

Dl. Murariu - haideţi să nu mai minţiţi. 

Dl. prefect - a cea persoană a fost şi la mine şi a susţinut altceva. Eu am pus 

problema aşa: dacă în proiect este prinsă cu gaz trebuie să-i duc ţeava până acolo. El nu 

are decât să nu se înţepe. Mie mi-a zis altceva, să ştiţi. 

Dl. primar - orice proiect tehnic, poate suferi modificări. Apar mereu situaţii 

neprevăzute. 

Dl. Grădinaru - asta este o răutate. Mai sunt locuri unde situaţia este la fel. La 

Bereşteanu este o casă nelocuită. Nu are gaz. Alături este o casă la fel unde nu este nimeni 

şi are. 

Dl. primar - acolo este cumpărată şi oamenii sunt plecaţi la muncă. Eu întreb pe dl. 

prefect dacă pune gaz la o casă nelocuită? 

Dl. prefect - nu eu sunt în măsură să decid acest lucru aici. Proiectul trebuie 

respectat. 

Dl. prefect - s-a discutat cu concesionarul, în cazul în care ulterior cetăţeanul se v-a 

muta într-o casă sau îşi face, branşarea se v-a face pe cheltuiala concesionarului. 

Dl. Grădinaru - staţia SRM este calculată pentru 305 branşamente. 

Dl. primar - staţia este calculată inclusiv pentru agenţii economici.  

Dl. Grădinaru - puteţi să-mi arătaţi acest lucru? 

Dl. primar - sigur că da. S-a efectuat studiu care este făcut pentru toată comuna. Asta 

este prima etapă. Dacă mai vin alţi bani, vom merge şi unde nu este.  

Dl. prefect - dacă dl. primar spune că vor fi bani, în etapa a - II - a vor intra şi agenţii 

economici, cred că se poate avea răbdare. 

Dl. primar - din banii primiţi până acum, am cumpărat SRMP-ul şi am pus ţeavă şi 

apoi vom continua. 

 

Dl. Baltariu - către consilierii locali, nu vă deranjează că dl. primar foloseşte 

angajaţii primăriei şi bunurile acesteia în interes personal? 

Dl. primar - enumeraţi. 

Dl. Baltariu - la lucrările publice care se fac în comună, nu văd prezent dirigintele de 

şantier. 

Dl. primar - dirigintele de şantier este tot timpul atunci când este nevoie. Ele nu are 

program de 8 ore, să stea lângă cel care sapă cu excavatorul. Nicăieri dirigintele nu stă 8 

ore lângă muncitori. 

Dl. Baltariu - a văzut şi dalele de beton de lângă proprietatea dumneavoastră?  

Urmează întrebări personale şi replici, care nu fac obiectul şedinţei de consiliu local. 

 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL COMUNĂ,  

MALOŞ VALERIAN                  LUNGU CORNEL 


